
Statistik Præmieringer 2022. 
For Dansk Pointer Klub 
Ved Carlo Nørtoft Thomsen. 

I 2022 var der et lille nedgang antallet af 
registrerede hvalpe 46 stk blev det til og dertil skal 
lægges 6 importer. 
Antal registrerede pointere. 
2009---------------------------------83 
2010---------------------------------69 
2011---------------------------------79 
2012--------------------------------100 
2013---------------------------------67 
2014---------------------------------54 
2015---------------------------------35 
2016---------------------------------70 
2017---------------------------------23 
2018---------------------------------74 
2019---------------------------------31 
2020---------------------------------55 
2021---------------------------------55 
2022---------------------------------46 

VK DPK Hovedprøve. 
1. vinder med CK Krogsøgårds Guel Sia 
2. vinder med CK Top Point Ginn 
3. vinder Fugledes Didi 
4. vinder Fugledes Chack 
5. vinder Mjølners My 
6. vinder Spurvfugldalens Teddy 

                             
VK DPK efterår 

1. vinder med CK Riff 
2. vinder Isa 
3. vinder Fugledes Agent 
4. vinder Fugledes Cadet 

Fælles VK forår og efterår 
I de fælles vinderklasser fik pointerne i alt 12 
placeringer. Egentlig et godt resultat. Desværre 
lykkedes ikke at få en pointer placeret på 
Danmarksmesterskabet i år 
                                
VK ved Ballum 
Fugledes Chack blev 5. vinder 

DJ ved Terkelsbøl 

Bredsgaards Dianna blev 1. vinder med CK og 
cacit. 
Sjd ved Assens.                
Fugledes Cadet blev 3. vinder 
Krogsøgårds Guel Sia blev 4. vinder 

DJ ved Tuse Næs 
Niholys Bess blev 4. vinder 

SJD ved Assens 
Fugledes Bird blev 5. vinder 

Forårs Mesterskabet 
Krogsøgårds Guel Sia vandt mesterskabet. Stort 
Tillykke til opdrætter og ejer. 

SJD på Lolland 
Kvint blev 2. vinder med CK 
Fugledes Chack blev 5. vinder 

SJD ved Gl. Toftegård 
Fugledes Cadet blev en flot 1. vinder med CK 

SJD ved Tønder 
Fugledes A Mille blev 4. vinder med CK 
Mjølners My blev 5. vinder. 
  
Præmieringer i kvalitetsklasserne. 
Unghunde: 
I alt er der stillet 117 unghunde. 
Det har resulteret i 35 stk. 1. præmie. 4 stk. 2. 
præmie, og ingen. har fået 3. præmie. 
78 har ingen præmie fået. 
Omregnet i procent ser det således ud: 

Årstal 1. pr. 2. pr. 3. pr. 0. pr.

2009 18,8 4,3 1,5 75,4

2010 27,0 7,2 1,2 63,9

2011 16,4 4,7 1,2 77,7

2012 24,2 7,0 0,0 68,8

2013 20,2 7,7 0,0 72,1

2014 19,6 9,4 0,0 71,0

2015 22,1 3,9 2,6 71,4

2016 29,5 3,4 1,1 66



Det er rigtig godt gået, vi er her igen oppe på højde 
med 2019 og 2020. 

Åben klasse: 
I åben klasse er i alt stillet 120 gange. Det har 
resulteret i 5 stk. 1. præmie. Der er 18 stk. 2. 
præmie, og 2 med 3. præmie. Og 95 starter er endt 
med ingen præmie.  
Omregnet i procent ser det således ud: 

5 stk. med 1. præmie på 95 starter i åben klasse på 
et år, det er vist det laveste nogen sinde. 

Brugsklasse: 
I brugsklassen er der stillet i alt 30 gange. Det har 
afkastet 4 stk. 1. præmie og 4 stk. 2. præmie. Og 
ingen har fået 3. præmie, og 22 har fået ingen 
præmie.    
Omregnet i procent ser det således ud: 

De tørre tal taler jo for sig selv, og det er ikke 
opløftende. 

120 starter  i åben klasse har givet 5 1. pr. det er 
ikke godt. Kun én ud af de 79 ikke præmierede 
hunde har fået prædikatet IFF altså ikke for fugl. 
Så chancerne har der været nok af 
Jeg kan ikke lade være med at spørge mig selv, 
bliver der gjort nok fra os etablerede hundefolk? 
Os der har terrænerne og erfaringerne? Gør 
bestyrelsen noget for at hjælpe nye folk i gang? Ja 
der bliver holdt en masse fælles træninger og folk 
er søde og rare, men det er tilsyneladende ikke 
nok. 

Jeg ser mange nye unge i de andre engelske racer 
der blomstrer og præsterer. Hvad er det de kan, 
som vi åbenbart ikke kan?  
Avlsarbejdet har altid gået lidt op og ned, men 
generelt er jeg 100 %  sikker på, at pointeren hvad 

2017 24 3 0 73

2018 23,1 4,8 0 72,1

2019 31,1 3,9 0 65

2020 30,8 7,7 0 61,5

2021 14,6 7,3 0 78,1

2022 30 4 0 66

Årstal 1. pr. 2. pr. 3. pr. 0. pr.

2009 12,2 11,8 1,9 74,1

2010 18,4 11,1 1,0 82,1

2011 12,8 12,8 0,0 74,4

2012 11,5 11,5 0,0 77,0

2013 13,4 13,4 0,0 74,2

2014   9,5   5,5  0,0  85,0

2015 11,5 17,6 0,6 70,3

2016 11,6 10,3 0,6 77,4

2017 6 12 0 82

2018 10,4 6,4 0 83,2

2019 8,8 11,5 1,2 78,5

2020 15,2 8,7 1,1 75

2021 11,7 2,9 0 85,

2022 5 15 2 79

Årstal 1. pr. 2. pr. 3. pr. 0. pr.

2011 26,3 21,0 0,0 52,7

2012 31,3 6,3 0,0 62,4

2013 18,8 18,8 0,0 62,4

2014   9,0   9,0 4,5 77,5

2015 17,1 8,6 2,9 71,4

2016 24,1 3,5 0,0 72,4

2017 19 19 0 62

2018 21,2 21,2 0 57,6

2019 21,1 15,8 0 63,1

2020 12 20 0 68

2021 14,3 7,2 0 78,5

2022 13,3 13,3 0 73,3



kvalitet angår er fuldt på højde med de andre racer. 
Det svage led i kæden er os tobenede. Måske er vi 
for gammeldags i vores dressur metoder til, at vi 
dels får bedre hunde, dels til at nye medlemmer vil 
os. 

Der er flere spørgsmål end der er gode svar.    
 Men det er mit håb at der dukker flere unge og 
nye pointer folk op, der vil gribe stafetten og 
kæmpe videre. Pointeren er stadig en fantastisk 
race i alle henseender. Den har stort set ingen 
arvelige skavanker, og den er altid klar til hårdt 
arbejde, og en fornøjelse at have i hjemmet. 

Godt Nytår: Carlo Nørtoft Thomsen. 

      
  
     

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    


